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Bijdrage Hoornse Onafhankelijke Partij. 

Begrotingsbehandeling Hoorn – 30 oktober 2018. 

Voorzitter, collega’s, inwoners van onze stad, 

100 jaar geleden  

Stel het zou vandaag 30 oktober 1918  zijn - in plaats van 2018. Het algemeen mannenkiesrecht 

bestaat nu één jaar. De vrouwen moeten nog een jaar wachten – tot 2019.   

En kijk nu eens achter de tafel van het college…. we gaan vooruit.  

De eerste wereldoorlog loopt naar het einde. Kolen zijn niet te betalen. Hoorn helpt gezinnen met 

ziekte warm te blijven. En de stad durft het aan om voor 5.100 gulden aan de Venenlaan een groot 

perceel aan te kopen. Daarop bouwt woningstichting Patrimonium het Venenlaankwartier.  

Ondertussen is al vier jaar een comité actief dat zich inzet voor de opvang van Belgische 

vluchtelingen. Er komen er wel duizend naar West-Friesland. De eerste opvang vindt vaak plaats in 

de Hoornse schouwburg.  

Ik zie dat ik uw aandacht heb. Maar goed ook. Want dit stukje geschiedenis heeft niets te maken met 

voorliggende begroting, al hebben we het nog steeds over veel van dezelfde onderwerpen: 

woningbouw, hulp aan mensen in nood en opvang van vluchtelingen.  

Nog maar 100 jaar algemeen kiesrecht. Onze democratie is nog maar pril en jong, iets om zuinig op te 

zijn. Helaas wordt onze democratie verrommeld. De houdbaarheid van verkiezingsbeloften wordt 

steeds korter. Het opportunisme viert hoogtij. Afspraken en fatsoen doen er niet meer toe. En politici 

kunnen na de verkiezingen sneller van kleur verschieten dan een kameleon. Iedereen zal zijn redenen 

wel hebben, maar feit is dat al rommelen niet goed is voor het aanzien van de politiek.  

Binnen de lokale democratie is de begrotingsbehandeling een belangrijk moment. De gemeenteraad 

oefent haar budgetrecht uit. De gekozen volksvertegenwoordigers hebben het laatste woord over de 

centen. In dat verband kondig ik vast aan dat wij bij het vaststellen van de belastingverordening in 

december met een amendement komen om wat te doen aan de exorbitante tariefsverhoging die 

gebruikers van haven voor hun kiezen hebben gehad. Als we niks doen komt daar komend jaar weer 

11 procent bovenop.  

Veel PM-posten  

Voorzitter 

Vandaag hebben ook – helaas veel te weinig -  tijd hebben voor wat algemene beschouwingen. 

Daarom ben ik kort over de zes beslispunten van het voorliggende raadsbesluit: wij volgen het debat, 

stellen zo nodig nog vragen en bespreken alle amendementen binnen de fractie.  
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Het college stelt dat we er beter voorstaan dan een aantal jaren geleden. Hoe valt dat te rijmen met 

een tekort van bijna een miljoen. Dit soort mooier-maken-dan-het-is, is precies wat mensen zo zat 

zijn van de politiek. Het is namelijk gewoon niet waar. Hoorn staat er financieel niet goed voor. De 

wensenlijst is langer dan onze financiële rekstok.  

Het college juicht nu al de plannen voor de uitbreiding van het Westfries Museum toe en wil 

misschien zelfs wel een nieuw stadhuis neerzetten. Het kan niet op. Maar niemand weet precies 

hoeveel miljoenen er nodig voor het onderhoud van onze gebouwen. Of  wie de rekening van de 

energietransitie gaat betalen. 

Aan de kosten voor het weghalen van turborotonde zitten we nog vele jaren vast. En dat geldt ook 

voor de tientallen miljoenen die we nog moeten gaan uitgeven aan het stationsgebied, inclusief de 

bouw van een parkeergarage. En als PM-post komen daar vanaf 2020 ook nog eens nieuwe 

kapitaallasten voor de huisvesting van De Blauwe Schuit en de Muziekschool bij. PM - PM - PM.  En 

ook de verhuizing van de bibliotheek staat op het verlanglijstje inderdaad: PM – dus wat het kost, 

weet niemand.  

De begroting is vooral het verlanglijstje van het college. Niet van de raad. Wie heeft er bijvoorbeeld 

gevraagd om nieuwe museale invulling van het voormalige affichemuseum? HOP zou er liever sociale 

huurappartementen in zien.  

Voorzitter, 

We zullen moeten schrappen op dit verlanglijstje. We kunnen niet en en en.  

En ook nog eens tonnen blijven uitgeven aan natuureducatie en andere zaken die wat ons betreft 

niet des gemeente zijn. Ook de komst van nieuwkomers zal een nieuwe vast last blijven bij de 

uitgaven.  

Voorzitter, 

Mijn vraag aan de wethouder: bent u bereid de raad een notitie investeringsruimte te verstrekken. 

Een stuk dat helder maakt wat de komende jaren nu echt de financiële bandbreedte is waarbinnen 

de raad beslissingen kan nemen? Een notitie waarmee wij weloverwogen keuzes kunnen maken 

tussen bijvoorbeeld een museum of een stadhuis. Een stuk die een discussie over onze kerntaken, 

prioriteiten en loslaten mogelijk maakt. Graag een antwoord van het college.  

Want voorzitter, 

Als deze begroting 1 ding duidelijk maakt, is het wel we vastlopen door steeds meer plannen – 

zonder dekking – te financieren uit het begrotingsresultaat. Want dan krijg je precies wat er nu 

gebeurt: opeens sta je rood en moet je het spaarbankboekje plunderen. We kunnen niet 2, 3 jaar 

achter elkaar een greep doen uit de reserves – want uiteindelijk moeten we de rekening toch 

neerleggen bij onze inwoners.  

Met huisvesting lopen we achter de feiten aan  

Voorzitter, 
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Graag hadden we uitgebreid willen staan bij de huisvestingsparagraaf. We moeten ons vandaag 

beperken tot een paar opmerking cq vragen. 

- Kan het college ons uitleggen hoe realistisch het is dat in 2022 de voorraad sociale 

huurwoningen op peil zal zijn? Wat ons betreft is dit een volstrekt holle frase, gelet op wat er 

momenteel allemaal speelt op de woningmarkt, de sloop die nog moet gaan plaatsvinden in 

de Siriusstraat en de vertraging van verschillende projecten. 

- Kan het college ons uitleggen welke passende oplossing er voor spoedzoekers is gevonden? 

Er staat nog geen enkele flexwoning. En er wordt niet gedaan wa een meerderheid van de 

raad op basis van de verkiezingsbeloften zou willen.  

Het hoofdstuk Volkshuisvesting vinden wij veel en veel te mager. Het is duidelijk dat het laatste 

woningbehoefte-onderzoek er niet in mee is genomen. Zo blijven we maar achter de feiten 

aanrennen.  Het lijkt leuk en aardig om de effecten voor Air B and B voor de woningmarkt te 

onderzoeken: ik kan u alvast vertellen dat die in Hoorn marginaal zijn. Er zijn 46 hits: variërend van 

een kamer tot een omgebouwde schuur. En vooral in de particuliere sector.  

Het is zinvoller na te denken over de beleggers, de expats, de vluchters uit Amsterdam en de 

arbeidsmigranten die steeds meer druk leggen op de woningmarkt. We moeten rekening houden dat 

we nog meer statushouders moeten huisvesten, nu de azc’s steeds voller raken en er nu al meer 

asielaanvragen zijn dan in heel 2017. Regeren is vooruitzien: ze komen eraan! 

Voorzitter, 

In deze eerste begroting van deze nieuwe coalitie zitten we met een erfenis uit de vorige periode. 

Dat stemt ons nog enigszins mild. Neemt niet weg dat de zaken niet op orde zijn en er wat dat betreft 

veel werk aan de winkel is. Hoorn is als een gezin met een beperkt huishoudgeld en een teveel aan 

vaste abonnementen. Het is tijd dat we er een aantal gaan opzeggen in plaats van er weer een 

leesmap bij te nemen.  

 


